

吕 君^{1,2}, 魏 娟^{1,2}, 张振涛¹, 杨鲁伟¹, 李照民³, 杨庆敏³. 热泵烤烟系统性能的试验研究[J]. 农业工程学报, 2012, 28(25): 63-67

热泵烤烟系统性能的试验研究

Experimental study on performance of heat pump system for tobacco leaf flue-curing

投稿时间: 2011-11-29 最后修改时间: 2012-04-19

中文关键词: [烟叶](#), [干燥](#), [试验](#), [烘烤](#), [热泵](#), [节能](#)

英文关键词: [tobacco drying experiments](#) [flue-curing](#) [heat pump](#) [energy saving](#)

基金项目: 河南省烟草公司资助项目 (20100812)

作者	单位
吕 君^{1,2}	1. 中国科学院理化技术研究所, 北京 100190; 2. 中国科学院研究生院, 北京 100049
魏 娟^{1,2}	1. 中国科学院理化技术研究所, 北京 100190; 2. 中国科学院研究生院, 北京 100049
张振涛¹	1. 中国科学院理化技术研究所, 北京 100190;
杨鲁伟¹	1. 中国科学院理化技术研究所, 北京 100190;
李照民³	3. 嵩县烟草公司, 洛阳 471400
杨庆敏³	3. 嵩县烟草公司, 洛阳 471400

摘要点击次数: **58**

全文下载次数: **34**

中文摘要:

为了研究热泵烤烟的系统特性, 并为工程应用推广提供有价值的参考, 该文设计了一种新型的热泵烤烟系统, 对热泵烤烟进行了试验研究。当烤房内鲜烟装载量为2 432 kg时, 压缩机的最大功率为12.6 kW, 系统制热系数达到了3.25, 整个过程的除湿能耗比为2.42 kg/(kW·h)。最后对热泵烤烟和燃煤烤烟的经济性进行了比较, 结果显示得到1 kg干烟热泵的烘烤成本为2.12元, 而燃煤的烘烤成本为2.97元。与燃煤烤烟相比, 热泵烤烟具有明显的节能优势和社会经济效益。

英文摘要:

In order to study the characteristic of heat pump system for tobacco leaf flue-curing and provide valuable reference for engineering application and extension, a new heat pump system which had a simple structure, easy controlling and low cost for tobacco leaf flue-curing was designed. Then the experimental performance of such system was investigated. When the quantity of fresh tobacco loaded in the barn was 2 432 kg, the results of the experiment indicated the maximum power consumption of compressor was 12.6 kW; that the coefficient of performance (COP) reached 3.25; and the specific moisture extraction rate (SMER) of heat pump system for tobacco leaf flue-curing was 2.42 kg/(kW·h) during the whole curing process. Finally an economic comparison for curing tobacco between with heat pump and with coal stove was made. The curing cost for 1 kg dry tobacco leaves was 2.12 Yuan with heat pump and 2.97 Yuan with coal stove. Comparing with coal stove, heat pump system for tobacco leaf flue-curing has advantage in energy saving and remarkable social and economic benefits.

[查看全文](#) [下载PDF阅读器](#)

[关闭](#)

您是第**5172566**位访问者

主办单位: 单位地址: 北京朝阳区麦子店街41号

服务热线: 010-65929451 传真: 010-65929451 邮编: 100125 Email: tcsae@tcsae.org
本系统由北京勤云科技发展有限公司设计